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Priboj - Na jedinom mernom mestu
u Priboju se na dnevnom nivou o~itava-
ju parametri tri zaga|uju}e materije: ~a-
|i, sumpor dioksida i azot dioksida. Dok
izmereni parametri sumpor i azot diok-
sida tokom godine gotovo nikada ne
prelaze dozvoljene vrednosti, o~itane
vrednosti prisustva ~estica ~a|i u prote-
kloj, 2019. godini, 42 dana su bile ve}e
od dozvoljenih 50 µg/m3. U pore|enju

sa 2018. godinom za pet dana vi{e. Lo{
kvalitet vazduha po istom parametru
bio je izra`eno prisutan i u drugoj nede-
lji ove godine, od 8. do 14. januara. 

- U Priboju je situacija sa aerozaga-
|enjem ne{to bolja nego u U`icu, ali su
uzroci pove}anog prisustva ~a|i u grej-
noj sezoni sli~ni, a to su grejanje na
~vrsta i fosilna goriva u individualnim
lo`i{tima, kao i slaba prirodna pokre-

tljivost vazduha - gradovi se nalaze u
kotlinama. Ove godine tome su dopri-
nele i meteorolo{ke prilike, to jest an-
ticiklon, koji nad gradovima u kotlina-
ma „zarobi“ hladan vazduh ispod to-
plog, a sa njime i smog, rekao je za
Sand`ak Danas Dragan ̂ u~kovi}, spe-
cijalista toksikolo{ke hemije Zavoda za
javno zdravlje U`ice. S. Bjeli}
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Kvalitet vazduha u Priboju

Stanje bolje no u kom{iluku

Op{tina Nova Varo{ motivi{e vlasnike 
poljoprivrednih gazdinstava 

Pomo} mladim i ̀ enama
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Ima se, ali ne mo`e se
Prijepolje - Bud`et op{tine Prijepolje za 2020. godinu iznosi milijardu i

333 miliona dinara, a ono {to postaje karakteristika je stalni suficit, odnosno
neutro{ena sredstva se prenose iz godine u godinu i za razliku od 2019. kada
je iz prethodne preneto vi{e od 111 miliona dinara, u ovu iz pro{le ta suma je
dostigla 120 miliona dinara. Za putnu infrastrukturu i organizaciju saobra}a-
ja planirana sredstva iznose oko 343 miliona dinara. I. H. D. Strana II

Poraz ko{arka{a

BUD@ET OP[TINE PRIJEPOLJE U 2020. 
GODINI MILIJARDU I 333 MILIONA DINARA
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Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara izgubili su na doma-
}em terenu od Roga{ke sa 77:81. Pazar je imao prednost u
prvih pet minuta, a potom je ekipa iz Roga{ke Slatine preuze-
la kontrolu nad utakmicom i vodila do kraja, najvi{e sa 15

poena prednosti u 17. minutu (41:26). Roga{ka je zadr`ala
tre}e mesto na tabeli sa 10 pobeda i sedam poraza, a Novi Pa-
zar je i dalje na 10. poziciji sa skorom {est pobeda i 11 pore-
za. U slede}em kolu Pazar }e gostovati Lov}enu 1947. S. D. 

Prema podacima crnogorskog statisti~kog zavoda

Pljevlja polako odumiru
Strana VI
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LI^NI STAV
Potencijali Pe{tera za 
organsku proizvodnju
Prostrana Pe{terska visoravan, ko-
ja zahvata  teritorije op{tina Sjeni-
ca i Tutin i svojim rubnim delovima
se naslanja na grad  Novi Pazar i
op{tine Ivanjica, Nova Varo{ i Prije-
polje, kao i Ro`aje i Bijelo Polje u
Crnoj Gori, predstavlja idealno
podru~je za razvoj sto~arstva i pro-
izvodnju organske hrane na ovom
podru~ju. Ovo podru~je oduvek je
bilo prepoznatljivo po sto~arstvu i
proizvodima sto~arske proizvod-
nje. Jagnjetina sa Pe{terske viso-
ravni mogla se na}i kako u mno-
gim evropskim zemljama  tako i ze-
mljama azijskog i afri~kog konti-
nenta. Sjeni~ki kravlji i ov~iji sir su
sa~uvali svoj prepoznatljivi ukus
kroz vekove i danas su rado vi|eni
proizvodi na mnogim trpezama. 

Paprika u pavlaci je poseban
specijalitet, poznat u narodu kao
ov~avina koji se sprema u periodu
mu`e ovaca od ov~ijeg mleka, sira
i paprika. Na ̀ alost ovaj izvorni ob-
lik spremanja ov~avine se izuzetno
retko mo`e na}i na tr`i{tu i u ve}ini
slu~ajeva se sprema od kravljeg
mleka i sira ili pak me{avinom
kravljeg i ov~ijeg mleka i
sira u najboljem slu-
~aju. ^uvena Pe-
{teska pr{uta, ov-
~ija stelja i su-
d`uk predsta-
vljaju posebne
mesne prera|e-
vine koje se pro-
izvode od najkva-
litetnijeg mesa sa
Pe{terske visoravni
kako goveda tako i ova-
ca. Zbog na~ina ishrane i dr`anja
stoke na nepreglednim pa{njaci-
ma i upotrebu izuzetno male koli-
~ine koncentrovanih hraniva i bez
kori{tenja mineralnih |ubriva i za-
{titnih sredstava,  ovo meso se ka-
rakteri{e posebnim kvalitetom i
ukusom. Pe~ena sjeni~ka jagnjeti-
na kao i teletina  jo{ uvek su nepri-
kosnovene kako na ovom podru~-
ju tako i {irom regiona. 

Me|utim, pored svih ovih predi-
spozicija za razvoj sto~arstva, or-
gansko sto~arstvo i proizvodnja or-
ganskih sto~arskih proizvoda na
ovom podru~ju se nalazi u povoju.
Savetodavci PSSS Novi Pazar redov-
no svih ovih godina rade na promo-
ciji organske proizvodnje, kroz
grupne i individualne metode rada
sa poljoprivrednim proizvo|a~ima
(predavanjima, zimskim {kolama,
radionicama, posetama oglednim
gazdinstvima, posetama udru`enji-
ma, zadrugama, direktnim poseta-
ma individualnim poljoprivrednici-
ma na njihovim gazdinstvima ili pak
putem medija). U periodu koji je
pred nama, nadam se da }emo za-
jedni~kim radom uspeti da ubedi-
mo poljoprivrednike sa ovog pod-
ru~ja da imaju strpljenje da u|u u
proces konverzije iz konvencional-
ne u organsku proizvodnju na svo-
jim gazdinstvima i uz pomo} sertifi-
kacionih ku}a koje su ovla{}ene da

organizuju, nadziru i izdaju sertifika-
te za organsku proizvodnju, proiz-
vode organske proizvode na svojim
gazdinstvima isto kao {to sada pro-
izvode zdravu hranu ali po neupo-
redivo ve}im cenama od sada{njih.
Potra`nja za organskim proizvodi-
ma na doma}em, a pogotovo svet-
skom tr`i{tu iz dana u dan sve je ve-
}a, tako da se nadamo da }e ovaj
vid proizvodnje za`iveti kada se ovo
podru~je pove`e infrastrukturno
planiranim autoputem preko Pe-
{terske visoravni koji }e spajati Bar u
Crnoj Gori i Beograd u Republici Sr-
biji kao  ostale gradove u regionu i

Evropi. Period prelaska iz kon-
vencionalne u organsku

proizvodnju traje od
pola godine do tri

godine, u zavi-
snosti o kojem
vidu organske
proizvodnje je
re~. Pre po~etka

organske proiz-
vodnje u sto~ar-

stvu neophodno je
obezbediti dovoljne

koli~ine pa{njaka koje za-
dovoljavaju uslove za organsku

proizvodnju.
Ovim na~inom se zadovoljava

osnovni princip u organskoj proiz-
vodnji - kru`enje materije u agrosi-
stemu. Pored ispa{e, goveda i ovce
prilikom boravka na pa{njacima
|ubre travnjak i nalaze se u odli~-
noj kondiciji i papci su u dobrom
stanju. Prema pravilniku najmanje
60 odsto suve materije u dnevnim
obrocima goveda treba da se sa-
stoje od kabaste hrane (zelene) u
vidu sena ili sila`e. Najmanje 50 od-
sto hrane treba da poti~e iz sop-
stvene proizvodnje, a ostatak po-
trebnih kabastih hraniva mora po-
ticati tako|e sa drugih poljopri-
vrednih gazdinstava koja se tako-
|e bave organskom proizvodnjom
i po mogu}nosti iz istog regiona.

Pa{njaci ne smeju biti tretirani
proizvodima koji nisu dozvoljeni u
organskoj proizvodnji. Pre prelaska
sa jednog pa{njaka na drugi, ̀ ivoti-
nje iz organske proizvodnje mogu
da pasu na zemlji{tu iz konvencio-
nalne proizvodnje, s tim {to unos
hrane iz konvencionalne proizvod-
nje u obliku trava i druge vegetaci-
je koje `ivotinje pasu u toku ovog
periodu, ne treba da pre|e 10 od-
sto ukupne koli~ine hrane godi{nje.

Autor je dipl. in`. 
poljoprivrede iz PSSS 

Novi Pazar

Pi{e: Safet Vesni}

Prijepolje - Bud`et op{tine Prijepo-
lje za 2020. godinu iznosi milijardu i
333 miliona dinara, a ono {to postaje
karakteristika je stalni suficit, odnosno
neutro{ena sredstva se prenose iz go-
dine u godinu i za razliku od 2019. ka-
da je iz prethodne preneto vi{e od 111
miliona dinara, u ovu iz pro{le ta suma
je dostigla 120 miliona dinara. Posta-
vlja se pitanje da li se realno planira, da
li su prioriteti „politi~ko zadovoljava-
nje“ ili su razlozi kompleksniji, a jedan
od argumenata je vezan i za javne na-
bavke i tendere koji su ostavili mogu}-
nost da „nezadovoljnici“ u trci za izvo-
|a~e radova u ̀ albenom postupku po-
staju „osnovna karika“ koja mesecima
zaustavlja radove.

Za putnu infrastrukturu i organi-
zaciju saobra}aja planirana sredstva
iznose oko 343 miliona dinara. Spi-
sak „kapitalnih izdataka“ je podu-
ga~ak i obuhvata 141 stavku. Osim
neizvr{enih ugovora koji se preno-
se iz prethodne godine (dominantni

iznosi odnose se na put Kolovrat-Selja-
{nica), za isti put i nastavak sanacionih
radova, planirano je u ovoj godini jo{  28
miliona dinara. Ako se izuzme 30 mili-
ona koji su planirani za izradu projekt-
ne dokumentacije, ostali iznosi kre}u se
od 200.000 dinara i retko prema{uju dva
miliona dinara, a mahom je re~ o asfalti-
ranju putnih pravaca. Ono {to je indika-
tivno ( treba li re}i i neprimereno za jed-
nu zvani~nu odluku koja je zakonski
akt) je da su mnogi putni pravci „naslo-
vljeni“ imenima i prezimenima pojedi-
nih ljudi koji stanuju u odre|enim nase-
ljima.  Za led rasvetu bi}e ulo`eno novih
20 miliona dinara, a za zavr{etak rado-
va na zgradi Op{tinske uprave planira-
no je jo{ 11 miliona dinara. 

Za poljoprivredni razvoj, prema
Odluci o bud`etu za godinu koja je
pred nama, izdvajanja }e prema{iti 25
miliona dinara, ne menja se iznos od
oko dvadesetak miliona dinara kad je
re~ o u~e{}u bud`etskih para u finan-
siranju sportskih klubova. Usluge lo-

kalne samouprave ko{taju oko 259 mi-
liona dinara. Bud`etski korisnici i ove
godine mogu o~ekivati pristojna bu-
d`etska sredstva. Pre svih pred{kolske
ustanove kojima je namenjeno  oko
136 miliona dinara (pro{le godine to je
bilo oko 115 miliona dinara). Slede
osnovne {kole kojima, prema planu, iz
bud`eta pripada  oko 96 miliona dina-
ra. Za tri srednje {kole predvi|eno je
ne{to vi{e od 44 miliona dinara. JKP
„Lim“  za odr`avanje javne higijene i
za subvencije namenjene vodosnabde-

vanju pripada oko 40 miliona, a poseb-
no se ugovaraju poslovi na odr`avanju
javne rasvete,  kolektora i ure|enih vo-
dotokova. Za{tita `ivotne sredine je
„stavka“ koja je ove godine „te{ka“
svih 22 miliona dinara i verujemo da
se ide u susret planovima za izgradnju
regionalne deponije za ~etiri op{tine. 

Socijalna davanja kre}u se u grani-
cama pro{lih bud`etskih planova (oko
70 miliona dinara). Za „razvoj kulture
i informisanja“ iz bud`eta }e biti ulo-
`eno  skoro 107 miliona dinara. Cifra
„|uture“ izgleda pozama{na, no kad se
„ra{~lani“ onda se dobija ne{to kon-
kretnija slika. U odnosu na period od
pre tri godine, utrostru~ena su sred-
stva namenjena projektima iz oblasti
informisanja (10 miliona dinara).
Dom kulture, kao najve}i korisnik iz
oblasti kulture mo`e o~ekivati vi{e od
38 miliona dinara, Biblioteka „Vuk
Karad`i}“ 23, a Muzej 17 miliona dina-
ra. I dalje se uve}avaju sredstva name-
njena Turisti~koj organizaciji. Ove go-
dine ona prema{uju 18 miliona dina-
ra. Zanimljivo je da iz godine u godi-
nu rastu sredstva koja se iz bud`eta
ula`u u ovu organizaciju i za samo
nekoliko godina ona su skoro ~etiri
puta ve}a, za razliku od nekih dru-
gih ustanova gde je taj iznos gotovo

nepromenjen. 

Jo{ jedna stavka se isti~e u bud`et-
skom planu za ovu godinu. To je  teku-
}a bud`etska rezerva koja je udvostru-
~ena u odnosu na 2019. godinu. Ono
{to treba ista}i je odnos socijalnim
podsticajima. Za takve namene plani-
rano je skoro 42 miliona dinara bu-
d`etskih sredstava. To su davanja na-
menjena  prevozu u~enika srednjih
{kola (vi{e od sedam miliona dinara),
u~eni~kim i studentskim  stipendija-
ma (6,5 miliona dinara), vantelesnoj
oplodnji (6,5 miliona dinara), porodi-
ljama (pet miliona dinara), te perso-
nalnom asistentu (vi{e od 10 miliona
dinara).

Mnogi radovi su zapo~eti, mnogo je
i ugovorenih obaveza i o~ekivanja od-
govornih su da sve to bude realizova-
no u 2020. godini. Ono {to je za sve
gra|ane“vidljivo“ su radovi na putu ka
Selja{nici, most u [arampovu i „sta-
nje“ u Stanjevinama.  

Indira Had`agi} 
Durakovi}

Bud`et op{tine Prijepolje u 2020. godini 
milijardu i 333 miliona dinara

Ima se, ali ne mo`e se

Za sudske 
sporove 
30 miliona

Ono {to karakteri{e bud`etske
stavke ve} godinama je izdvajanje
za izgubljene sudske sporove. Za
ovu godinu planirano je da se iz bu-
d`eta izdvoji 30 miliona dinara, ali
nas iskustvo iz prethodnih godina
u~i da se rebalansom redovno upra-
vo ova stavka ~ak i udvostru~uje, pa
~ak I utrostru~uje. 

Ovo podru~je 
oduvek je bilo 
prepoznatljivo 
po sto~arstvu i
proizvodima 

sto~arske 
proizvodnje

Neutro{ena 
sredstva se prenose 

iz godine u godinu, u
2019. je iz prethodne
preneto vi{e od 111

miliona dinara, u ovu
iz pro{le ta suma je

dostigla 120 miliona
dinara

Dug spisak „kapitalnih izdataka“: Za putnu infrastrukturu oko 343 miliona dinara
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Ovaj prilog sufinansira
grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Za 35 radnika Gradske
uprave, javnih preduze}a i ustanova ~i-
ji je osniva~ Grad Novi Pazar, koji su
ove godine stekli uslove za odlazak u
penziju, organizovan je ispra}aj. Njima
je ovim povodom poklone uru~io gra-
dona~elnik Nihat Bi{evac. „Kao i sva-
ke godine, imali smo priliku da se za-

hvalimo onima koji su decenijama
svoj posao obavljali predano i profesi-
onalno a pred kojima je, nadamo se
dug penzionerski sta`. Re~ je o ljudima
koji su radili marljivo, kako u cilju raz-
voja svojih preduze}a i ustanova, tako
i u interesu grada, svih gra|ana Novog
Pazara“, kazao je gradona~elnik Bi{e-

vac, dodaju}i da je re~ o generaciji lju-
di koji su svojim radom trasirali put i
mla|ima u amanet ostavili dobar te-
melj za razvoj zajednice. Od sada ve}
biv{ih zaposlenih oprostili su se i na-
~elnik Gradske uprave D`emil Divane-
fendi} i direktori javnih preduze}a i
ustanova. S. D.

Ispra}aj u penziju
SDA: Salih Hot
na ~elu IO 

Pljevlja - Iako su predsednici plje-
valjskih odbora Nove srpske demokra-
tije i Demokratske narodne partije Mi-
lan Leki} i Vladislav Bojovi}, najavili
da }e patrijarh SPC Irinej za Svetog Sa-
vu posjetiti Pljevlja i prisustvovati Sve-
tosavskoj akademiji 26. januara, na-
kon protestne litije, to se ipak, izgleda,
ne}e desiti. Patrijarh, po svemu sude}i,
nije dobio poziv nadle`ne eparhije u
Crnoj Gori. 

Kako je televiziji Nova M saop{teno
iz mile{evske eparhije, kojoj Pljevlja
pripadaju, oni nijesu dobili nikakvu
najavu o posjeti srpskog patrijarha. Is-
kazali su `elju da patrijarh Irinej u ne-
kom narednom periodu posjeti tu
eparhiju. I u informativnoj slu`bi beo-
gradske patrijar{ije su kazali da nema-
ju informaciju o dolasku patrijarha u
Crnu Goru. Ovo je drugi neuspje{ni
poku{aj dolaska Irineja, od po~etka go-
dine. Prva najava bila je da }e do}i na
Badnji dan, 6. januara, kako bi nalagao
badnjake u Pljevljima sa srpskim pred-
sjednikom Aleksandrom Vu~i}em.

Nakon usvajanja Zakona o slobodi
vjeroispovjesti, krajem decembra, ko-
jim SPC nije zadovoljna, u Crnoj Gori
se odr`avaju brojne protestne litije. Li-
tije su masovne i u op{tinama koje pri-
padaju crnogorskom dijelu Sand`aka,
posebno Pljevljima i Beranama. Za
utorak, 28. januara, zakazana je i 18.
sjednica Skup{tine op{tine Pljevlja i to
sa samo jednom ta~kom dnevnog re-
da - Predlog, inicijativa i mi{ljenje
Skup{tine op{tine Pljevlja o Zakonu o
slobodi vjeroispovijesti. Zanimljivo je
da sjednicu nije sazvao predsjednik SO
Dragi{a Soki} iz vladaju}e DPS ve} Bo-
`idar Baji}, odbornik Pokreta za Plje-
vlja. Kako DPS ima sigurnu ve}inu u
pljevaljskom lokalnom parlamentu,
te{ko da }e sjednica biti odr`ana.

C. D. 

Novi Pazar - Odeljenje za za{titu `i-
votne sredine, protivpo`arnu za{titu,
bezbednost i zdravlje na radu, obave{ta-
va gra|ane, zainteresovane organe i or-
ganizacije, da je u toku prikupljanje in-
formacija radi sa~injavanja predloga
Programa kori{}enja sredstava Bud`et-
skog fonda za za{titu `ivotne sredine
grada Novog Pazara za bud`etsku 2020.

godinu. Bud`etom Novog Pazara za
2020. godinu predvi|eno je 13,5 milio-
na dinara za unapre|enje ̀ ivotne sredi-
ne. U obave{tenju se navodi da Program
kori{}enja sredstava Bud`etskog fonda
za za{titu `ivotne sredine grada Novog
Pazara za 2020. godinu za osnovu ima
ure|enje ̀ ivotnog prostora gra|ana No-
vog Pazara, ja~anje ekolo{ke svesti, edu-

kaciju stanovni{tva i pokretanje indivi-
dualnih inicijativa.“Moli se zaintereso-
vana javnost, da svoje predloge dostavi
u pisanoj formi ili usmeno do 31. 1.
2020. godine Odeljenju za za{titu ̀ ivot-
ne sredine“, pi{e u obave{tenju. Javna
debata povodom pripremanja progra-
ma bi}e odr`ana 31. januara u prostori-
jama Kulturnog centra. N. D. 

Kori{}enje fonda za
za{titu ̀ ivotne sredine

Novi Pazar - Redovna godi{nja
Skup{tina Me|uop{tinske unije poljo-
privrednih udru`enja Novog Pazara,
Sjenice i Tutina odr`ana je nedavno u
Novom Pazaru. Prisutni ~lanovi Skup-
{tine, predstavnici poljoprivrednih
udru`enja, usvojili su izve{taj o radu za
proteklu godinu, kao i planove i pro-
grame rada za teku}u. Skup{tini je pri-
sustvovao i gradona~elnik Novog Pa-
zara Nihat Bi{evac, koji je najavio ula-
ganja u poljoprivredu I u narednom
periodu, izve{tava RTVP.

Odlukom Skup{tine grada Novog
Pazara bud`et za unapre|enje poljo-
privrede uve}an je, pa tako sredstva za
2020. godinu iznose 15 miliona dina-

ra. Skup{tina Me|uop{tinske unije po-
ljoprivrednih udru`enja, izme|u osta-
log, razmatrala je planove o kupovini
kvalitetne mehanizacije koju bi koristi-
li svi ~lanovi unije, {to je ekonomski is-
platljivije. Zahvaljuju}i pro{logodi-
{njim sredstvima, koje je grad oprede-
lio za poljoprivredu, kupljena je kvali-
tetna mehanizacija, ~ime su unapre|e-
ne sve poljoprivredne grane.

Direktor poljoprivredne savetodav-
ne i stru~ne slu`be i pomo}nik grado-
na~elnik Novog Pazara Nihad Hasano-
vi} je rekao da su sredstva grada No-
vog Pazara utro{ena na pravi na~in, te
da je kupljena kvalitetna mehanizaci-
ja, koju koristi veliki broj poljoprivred-

nika, jer je cilj omogu}iti ljudima do-
bre uslove za rad na svojim imanjima.
Gradona~elnik Novog Pazara Nihat
Bi{evac je kazao da su sredstva za una-
pre|enje poljoprivrede uve}avana iz
godine u godinu, te da na{i poljopri-
vrednici trebaju da slu`e za primer
ostalima kako se udru`eno mo`e po-
sti}i bolji rezultati.

Zahvaljuju}i sredstvima Gradske
uprave pro{le godine su kupljeni pri-
klju~na traktorska mehanizacija i
oprema, creva za dovod vode, oprema
za preradu p~elarskih poga~ica, siste-
mi za navodnjavanje kap po kap. Ku-
pljenu opremu koristi 942 poljopri-
vredna gazdinstva. S. D. 

Novi Pazar - Sand`ak zahvaljuju}i
svojim sposobnim ljudima ima mo-
gu}nost da dostigne odr`ivi razvoj u
svim granama `ivota za dobrobit svih
gra|ana, poru~io je predsjednik Stran-
ke demokratske akcije Sulejman
Ugljanin na sjednici Glavnog odbora
odr`anoj pro{log vikenda.

Kako saop{tava SDA, na sjednici su
izabrani novi ~lanovi Glavnog odbora,
usvojene Odluke o obrazovanju Ka-
drovske komisije, Izborne komisije,
kao i novi sastav Izvr{nog odbora ~ime
je kompletiran sastav strana~kih orga-
na. Izvr{nim odborom SDA rukovodi-

}e zamjenik predsjednika Salih Hot.
Radom Izborne komisije rukovodi}e
generalni sekretar Stranke Ahmedin
[krijelj, a radom Kadrovske komisije
Stranke rukovodi}e Muamer Smailbe-
govi}, diplomirani in`enjer elektroteh-
nike iz Novog Pazara.“Konstituisani
organi predvo|eni stru~nim i mladim

ljudima }e kroz organizaciono- konsti-
tucionu {emu u budu}nosti predsta-
vljati intelektualnu i kadrovsku bazu
SDA Sand`aka sposobnu da u potpu-
nosti implementira Platformu o speci-
jalnom statusu Sand`aka“, pi{e u saop-
{tenju ove partije. S. D. 

Patrijarh SPC Irinej ipak ne putuje u Pljevlja

Zvani~ni poziv nije stigao

Godi{nja Skup{tina Me|uop{tinske unije poljoprivrednih 
udru`enja Novog Pazara, Sjenice i Tutina

Razmatrana i kupovina mehanizacije
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Ubistvo u restoranu
Novi Pazar -Novopazarska policija je ju~e potvrdila da su uhap{eni A. A.

(1979) iz Novog Pazara, zbog sumnje za ubistvo i nedozvoljeno dr`anje oru`-
ja, E. A. (1994) i M. P. (1964) iz istog grada osumnji~eni za pomo} u~iniocu
posle izvr{enog krivi~nog dela. Sumnja se da je A. A. u no}i izme|u srede i ~e-
tvrtka u restoranu ~iji je vlasnik, nakon sva|e i fizi~kog sukoba sa ~etiri oso-
be, ispalio nekoliko hitaca iz vatrenog oru`ja i ranio dvadesettrogodi{njeg
mladi}a koji je od zadobijenih povreda preminuo. U pucnjavi su ranjena i
dvojica mu{karaca starosti 38 i 23 godine. Ubodnu ranu o{trim predmetom
zadobio je osumnji~eni A. A., dok je u tu~i povre|en i jedan dvadesetogodi-
{njak. Prema nepotvr|enim informacijama do sva|e je do{lo zbog muzike
koja je pu{tana u restoranu. S. D.

Dio opozicije je za
utorak zakazao sjednicu
SO Pljevlja o Zakonu o
slobodi vjeroispovijesti

SJE]ANJE NA JONUZA MUSLIUA
Novi Pazar - Delegacija Bo{nja~kog nacionalnog vije}a prisustvova-

la je u Bujanovcu Akademiji sje}anja povodom druge godi{njice smrti Jo-
nuza Musliua, koji je bio predsjednik Albanskog nacionalnog vije}a i
Skup{tine op{tine Bujanovac. Obra}aju}i se prisutnima na Akademiji pot-
predsjednik Ba}i}anin je naglasio da je Jonuz Musliu uvijek pru`ao podr-
{ku svim legitimnim zahtjevima Bo{njaka Sand`aka. „Jonuz Musliu se
borio za pravdu albanskog ~ovjeka, pravdu albanskog naroda i borio se za
pravdu ~ovjeka uop{te. Njegov na~in borbe i njegova borba mo`e biti
uzor svakom slobodoumnom ~ovjeku na koji na~in se bori za o~uvanje
pravde i prava ~ovjeka“, istakao je potpredsjednik Ba}i}anin.

U DVE RE^I

SPREMNI ZA NOVE PROJEKTE
Sjenica - Pro{la godina u Sjenici je po~ela veoma ambiciozno, a i za-

vr{ava se u znaku puno realizovanih projekata, te priprema za nove, iz-
javio je predsednik sjeni~ke op{tine Hazbo Mujovi}, u intervjuu objavlje-
nom na op{tinskom portalu. Prema njegovim re~ima, svi planirani in-
frastrukturni projekti se privode kraju, a jedan od najzna~ajnijih koji Sje-
nica radi zajedno sa Ministarstvom prosvete i Dr`avnim univerzitetom
u Novom Pazaru je izgradnja studentskog doma i Departmana poljopri-
vrednih nauka. „Zdrav politi~ki ambijent je tako|e veoma bitan za dalji
razvoj op{tine „, ocenjuje Mujovi}.

Ne odustajemo od specijalnog statusa: Ugljanin na sjednici GO 
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Priboj - Kvalitet vazduha u Pri-
boju prati i analizira Zavod za jav-
no zdravlje U`ice. Na jedinom
mernom mestu u Priboju se na
dnevnom nivou o~itavaju parame-
tri tri zaga|uju}e materije: ~a|i,
sumpor dioksida i azot dioksida.

Dok izmereni parametri sum-
por i azot dioksida tokom godine
gotovo nikada ne prelaze dozvo-
ljene vrednosti, o~itane vrednosti
prisustva ~estica ~a|i u protekloj,
2019. godini, 42 dana su bile ve}e
od dozvoljenih 50 μg/m3. U pore-
|enju sa 2018. godinom za pet da-
na vi{e. Lo{ kvalitet vazduha po is-
tom parametru bio je izra`eno pri-
sutan i u drugoj nedelji ove godi-
ne, svaki dan od 8. do 14. januara
2020. koncentracija ~a|i je bila ve-
}a od dozvoljene, (od 58 do 130
μg/m3), a 8. januara je izmerena
koncentracije ~a|i od ~ak 130 mi-
krograma po metru kubnom.

Kada se posmatraju prose~ne
vrednosti prisustva ~a|i, izmere-
ne u Priboju, one su, na godi-
{njem nivou, zadovoljavaju}e i
kre}u se oko 22 μg. U U`icu, koji
spada me|u najzaga|enije gra-
dove u regionu, prose~na godi-
{nja vrednost je 32 μg. U U`icu je
u toku 2018. godine 72 dana bila
ve}a vrednost prisustva ~estica
~a|i od dozvoljene. 

- U Priboju je situacija sa aero-
zaga|enjem ne{to bolja nego u U ì-
cu, ali su uzroci pove}anog prisu-
stva ~a|i u grejnoj sezoni sli~ni, a to
su grejanje na ~vrsta i fosilna goriva
u individualnim lo ì{tima, kao i sla-
ba prirodna pokretljivost vazduha -
gradovi se nalaze u kotlinama. Ove
godine tome su doprinele i meteo-

rolo{ke prilike, to jest anticiklon,
koji nad gradovima u kotlinama
„zarobi“ hladan vazduh ispod to-
plog, a sa njime i smog, rekao je za
Sand`ak Danas Dragan ^u~kovi},
specijalista toksikolo{ke hemije Za-
voda za javno zdravlje U ìce.

Kako saznajemo, u Priboju se
ne meri PM10. To je drugi para-

metar, savremeniji na~in mere-
nja, iste vrste zaga|enja. Da bi iz-
merio taj parametar savremeni
ure|aj odbacuje krupnije ~estice
i zadr`ava samo one ispod 10 mi-
krona. A za PM 2,5 odbacuje sve
krupnije ~estice od 2,5 mikrona.
Nau~no je dokazano da ~estice od
2,5 mikrona ulaze u disajne pute-

ve. One udisanjem mogu da pre-
|u u cirkulaciju preko alveola. A
PM 10 ~estice su malo krupnije i
one ulaze u gornje disajne puteve
ali i u njima ima sitnijih ~estica
koje prakti~no udi{emo.

U U`icu, i drugim gradovima
gde se ti parametri mere, iz upo-
rednih merenja mo`e se videti da
mnogo vi{e dana ima kada je
PM10 preko granice nego dana sa
povi{enim parametrima ~a|i. Jedi-
no merno mesto kvaliteta vazduha
u op{tini Priboj se se u poslednjih
par godina nalazi kod stomatolo-
{ke ambulante u Starom Priboju,
gde je preme{teno sa de~ijeg dis-
panzera u novom delu grada, na
kom se ranije nalazilo. Parametre
o~itavaju zaposleni u Higijenskoj
slu`bi Doma zdravlja u Priboju, a
rezultati se u ZZJ U`ice prikuplja-
ju i analiziraju na nedeljnom ni-
vou, svake srede. S. Bjeli}

Dr Branko Bjeli}, zamenik predsednika op{tine, o rezultatima rada 
u oblasti poljoprivrede u pro{loj i planovima za ovu godinu 

Za agrarne mere 9.400.000 dinara
Nova Varo{ - Op{tina Nova Va-

ro{ je tokom pro{le godine za
program mera u oblasti poljopri-
vrede utro{ila 9,4 miliona dinara,
a isti iznos sredstava za sprovo|e-
nje brojnih projekata na polju
agrarne politike opredeljen je i u
bud`etu za 2020 - isti~e zamenik
predsednika op{tine dr Branko
Bjeli}, sumiraju}i rezultate rada
lokalne uprave u ovoj obla-
sti tokom pro{le i pla-
novima za ovu go-
dinu. 

Najve}i deo
lanjskog agrar-
nog bud`eta -
s k o r o
5.500.000 dina-
ra potro{en je na
subvencije doma-
}im proizvo|a~ima
koji su podsticajna sred-
stva lokalne samouprave iskori-
stili za nabavku kvalitetnih grla
stoke, kupovinu poljoprivredne
opreme i mehanizacije, podizanje
i obnavljanje zasada, sistema za
navodnjavanje i sli~no. Pravo na
subvencije iskoristilo je 168 vla-
snika poljoprivrednih gazdinsta-
va koja su prethodno dobila „ze-
leno svetlo“ na op{tinskom jav-
nom pozivu. U 2018. su ovu mo-
gu}nost iskoristila 143 poljopri-
vredna proizvo|a~a, uglavnom iz

kategorije onih koji se bave sto-
~arstvom, vo}arstvom i p~elar-
stvom. 

- Jedna od mera u okviru lokal-
ne agrarne politike, koja se u prak-
si pokazala kao pun pogodak, jeste
pomo} poljoprivrednicima kroz
subvencionisanje veterinarskih
usluga za ve{ta~ko osemenjavanje
krupne stoke odnosno krava. Iz

op{tinske kase je za ovu na-
menu utro{eno oko 2,2

miliona dinara. Po-
zitivno je odgovo-

reno na 494 zah-
teva poljopri-
vrednika za
ukupno 2.142
grla. Ovakav vid

pomo}i sto~ari-
ma, koji smo kao

meru pre dve godine
aktivirali nakon deceniju

pauze, ima {irok obuhvat korisni-
ka, nezavisno od toga da li su oni
„mali“ ili „veliki“ proizvo|a~i od-
nosno da li se bave ekstenzivnom
ili intenzivnom proizvodnjom.
Zna~aj subvencije ove vrste je i u
tome {to bi one trebalo da uti~u na
pobolj{anje rasnog sastava krupne
stoke, {to dugoro~no gledano zna-
~i unapre|enje sto~arstva u novo-
varo{kom kraju - nagla{ava dr
Branko Bjeli}, zamenik predsedni-
ka op{tine, ina~e, doktor veterine. 

Lane su iz op{tinske kase sa
skoro 600.000 dinara sufinansira-
ne i kamate na poljoprivredne
kredite. Cilj programa je podr{ka
gazdinstvima u obezbe|ivanju
obrtnih sredstava za investiranje
u modernizaciju mehanizacije i
opreme, nabavku kvalitetnijih gr-
la stoke, izgradnju i adaptaciju
objekata...

Oko 540.000 dinara potro{eno
je za meru ekonomske aktivnosti u
cilju podizanja konkurentnosti i
sertifikacije proizvoda. Najvi{e
zahteva u ovom segmentu bilo je
nabavku opreme za proizvodnju
rakije. Op{tina je dodatnih oko oko
340.000 dinara izdvojila i za podsti-

caj promotivnih aktivnosti u rural-
nom razvoju. Sredstva su najve}im
delom iskori{}ena za posete poljo-
privrednika najve}im sajamskim
manifestacijama i za studijska pu-
tovanja, na kojima su proizvo|a~i
imali priliku da se upoznaju sa sa-
vremenim kretanjima u ovoj obla-
sti i razmene znanja i iskustva sa
kolegama iz zemlje i regiona. 

Ulaganje u agrar i podr{ka po-
ljoprivrednicima bi}e imperativ u
radu lokalne uprave i tokom
2020, ka`u u op{tinskom ruko-
vodstvu. Bud`etom je predvi|en
isti iznos sredstava za poljopri-
vredu kao i pro{le godine, a ko-
rekcija najverovatnije ne}e biti ni

kada su u pitanju dosada{nje me-
re za podsticaj proizvo|a~a i po-
ljoprivredne proizvodnje. 

- Poljoprivrednici }e i tokom
ove godine imati prilike da dodat-
ne benefite ostvare preko lokal-
nih udru`enja, ~ije projekte lokal-
na samouprava sufinansira pu-
tem op{tinskog konkursa. Zato
apelujem na poljoprivredne pro-
izvo|a~e da se u~lanjuju i udru-
`uju jer tako imaju ve}e {anse da
do|u do sredstava i lak{e se pro-
biju na tr`i{te, a sve u cilju ostva-
rivanja zna~ajnijeg prometa od-
nosno profita - dodaje zamenik
predsednika op{tine. 

Rozita Popovi} 

Kvalitet vazduha u Priboju prati Zavod za javno zdravlje U`ice

Situacija ne{to bolja nego u kom{iluku
Saradnja Regionalnog pozori{ta i „Puls teatra“ iz Lazarevca

„Lavina“ u 
Novom Pazaru

Novi Pazar - Predstava „Lavi-
na“, u koprodukciji Regional-
nog pozori{ta Novi Pazar i
„Puls teatra“ iz Lazarevca, po
tekstu turskog pisca Tund`era
D`ud`enolua i u re`iji Stevana
Bodro`e, premijerno je odigra-
na pro{log vikenda u Novom
Pazaru. Zbog velikog intereso-
vanja, umesto jednog izvo|enja
planiranog u subotu, predstava
je odigrana i u nedelju. 

Direktor Regionalnog pozo-
ri{ta Seadetin Mujezinovi} izja-
vio je gostuju}i u emisiji Pulsi-
ranje na Radiju Sto plus da je
„Lavina“ specifi~na kamerna
predstava u ~ijim ~arima }e pu-

blika posebno u`ivati. „Re~ je o
predstavi kakvu ranije nismo
radili. Glumci sve vreme {apu-
}u, publika je na par metara od
njih i bi}e u prilici da vidi svaku
njihovu emociju i reakciju. Po-
red toga, scenografija je izvan-
redna, kao i rasveta, kostimi,
muzika. Publika ne}e ostati
ravnodu{na“, kazao je Mujezi-
novi}.

Reditelj Stevan Bodro`a za
RTVNP je izjavio da je zadovo-
ljan je radom sa doma}im
glumcima ali pre svega kvalite-
tom dramskog teksta koji je ve-
oma dirljiv. Kako ka`e, ovaj
tekst je vrlo dubok i alegorijski.

Poruka predstave je da strah
uni{tava ljudski um. „Ma koli-
ko nam u ̀ ivotu bilo te{ko, bilo
da ste se rodili u kraljevskoj pa-
lati ili kao siroma{ni, `ivot je
pun neizvesnosti. Pun anksio-
znosti, problema, ali ne mo`e-
mo ̀ ivot ̀ iveti sa strahom. Ako
ga tako `ivimo mi ne vidimo
puteve kojim mo`emo krenuti,
kako tom `ivotu kreativno da
pristupimo i kako da ostvarimo
sebe. A besmisleno je pla{iti se,
kada se dese neke lo{e stvari
moramo se suo~iti sa njima“, is-
takao je Bodro`a. „Lavina“ }e u
Lazarevcu biti izvedena 22. fe-
bruara. S. D. 

Predstavljen „Kafkin kalfa“ 
Novi Pazar - U novopazarskoj

Galeriji MMC nedavno je pred-
stavljena zbirka pjesama „Kafkin
kalfa“ [abana [arenkapi}a. O
zbirci [arenkapi}a na promociji u
Novom Pazaru govorili su pisci,
Sr|an Sekuli} iz Novog Sada i

Adnan @etica iz Mostara. [aban
[arenkapi} ro|en je 1956. godine
u Novom Pazaru. Osniva~ je
„Kulturnog centra DamaD“, po-
kreta~ knji`evnog ~asopisa
„Mak“ i magazina „Has“. Objavio
je desetine knjiga proze i poezije,

me|u kojima su: „ Ku}na nega“,
„Zemna snaga“, „Stambolska
sprema“, „Bukvica“, „Pazarska
trilogija“... Za zbirku pjesama
„Kafkin kalfa“ [arenkapi} je pro-
{le godine dobio nagradu „Sulej-
man Tabakovi}“. S. D. 

Novi Pazar - Verovatno naj-
nagra|eniji novopazarski knji-
`evnik Enes Halilovi} dobio je
jo{ jednu nagradu - Zlatno slovo
za najbolju zbirku kratke proze,
valjevskog knji`evnog ~asopisa
Akt. @iri je jednoglasno „^udnu
knjigu“ proglasio najboljom iz-
me|u dva konkursa.

- Svojevremeno je Benedeto
Kro~e tvrdio da svako autenti~-

no knji`evno delo kida granice
vrste unutar koje se sme{ta.
„^udna knjiga“ Enesa Halilovi-
}a nalik je izlomljenom, frag-
mentizovanom romanu koji
oslikava apsurdnost ̀ ivota u ko-
ji smo gurnuti a koji ne uspeva-
mo da savladamo izuzev crnim
humorom i osobenim ludi-
zmom, saop{tio je ̀ iri koji sma-
tra da se Halilovi} poigrao `an-

rovskim odre|enjem svoje knji-
ge koja narativno meandrira.
„^udna knjiga“ je objavljena u
beogradskoj izdava~koj ku}i Al-
batros plus. Enes Halilovi} je ro-
|en 1977. u Novom Pazaru. Ob-
javio je {est pesni~kih, tri pripo-
veda~ke i dve dramske knjige
kao i dva romana. Dobitnik je
vi{e knji`evnih nagrada. 

S. D. 

Jo{ jedna nagrada za Halilovi}a

Prijepolje - U~enici Osnovne
{kole „Svetozar Markovi}’’ u Bro-
darevu, svakog dana gacaju preko
poto~i}a koji ve} godinama te~e
ispred {kole. Put koji je „onomad“
asfaltiran vodi ka ovom delu na-
selja, ali tada nije re{eno i pitanje
vode koja te~e oko {kolske kapije. 

I onako, lepa nova zgrada bro-
darevske {kola, sakrivena dubo-
ko iza svoje kapije, pritisnuta sa
svih strana ku}ama nedogra|e-

nim, delimi~no sagra|enim, ne-
useljenim, a i onim useljenim, li-
~i na ostrvo. A kako da |aci, ali i
nastavnici im do|u do svog ostr-
va, pardon - do {kole?! 

U jesen kada po~nu obilnije
ki{e, ~itav prilaz {koli je prekriven
vodom koja nadire iz {ahti, a au-
tomobili polagano savladavaju
vodeni put. Ispred {kole ne po-
stoji nikakvo mesto predvi|eno
za parkiranje, mada mnogi na-

stavnici dolaze u {kolu upravo
automobilima. I to malo ledine
{to ima za koje auto privatna je
zemlja vlasnika obli`njih ku}a,
koji nerado trpe parkiranje.

Nevolja kulminira zimi kada
padne sneg, koji se slabo ~isti. Po-
tok {to te~e asfaltom postane jo{
bujniji i „`ivahniji“, a kad minus
pritisne prekrije ga sloj podebe-
log leda. U~enici onda treba da
savladaju jo{ ve}u prepreku da bi

uop{te u{li u {kolsko dvori{te.
Poneki se oklizne na ledu, pone-
ki i upadne u vodu ̀ ure}i da stig-
ne na ~asove. Uostalom sve vi{e
podse}a na kakvo klizali{te nego
na put ili ulaz u {kolu. Pitanje je -
postoji li ikakvo re{enje, kojim bi
se u~enicima {kole, obezbedio
normalan prilaz {koli.

Na ovo je po neki odbornik
godinama ukazivao i na sednica-
ma Skup{tine op{tine kad se za-
podene kakva pri~a o Brodarevu,
ali to o~igledno jo{ nije uvr{teno
u „prioritete“. Upravo kroz ovaj
„lednik“ nastavlja se i put koji vo-
di ka ostalim selima, recimo Po-
toku. Dilema je za{to je tako, za-
{to se ne re{ava ovaj problem tim
pre {to je ovo prilaz {kolskom
objektu, a i novoizgra|enoj sport-
skoj dvorani koja bi trebalo da
bude mesto okupljanja svih Bro-
darevaca, ne samo njihove dece.
Neprili~no je zaista za veliko na-
selje kakvo je Brodarevo. 

U januaru 2020. u~injen je „is-
korak“ u odnosu na januar 2019.
Debele naslage leda su „razbija-
ne“ i „utovarane“ na kamion. Da
li je to re{enje?! 

I. Had`agi} Durakovi}

Nova Varo{ - Zahvaljuju}i zna~ajnim pod-
sticajima dr`ave i op{tine, kao i ve}oj anga`o-
vanosti Op{tinske uprave i stru~nih slu`bi, vla-
snici poljoprivrednih gazdinstava u novovaro-
{kom kraju sve su aktivniji na javnim pozivi-
ma resornih ministarstava i konkursima lo-
kalne samouprave - isti~e pomo}nica predsed-
nika op{tine Nova Varo{ Marijana \oki}, {efi-
ca Op{tinskog odeljenja za privredu i lokalni
ekonomski razvoj. Njihov stru~ni tim u pro-
{log godini bio je fokusiran i na motivisanje
poljoprivrednika da se edukuju, obu~avaju i
informi{u o aktuelnim kretanjima u ovoj obla-
sti u cilju unapre|enja proizvodnje i sopstve-
nog agrarnog biznisa. 

Pravo na subvencije iz op{tinske kase, od
oko 5,5 miliona dinara, lane je tako iskoristio
rekordan broj ovda{njih poljoprivrednika. Na
op{tinskom konkursu „zeleno svetlo“ za na-
bavku opreme i kvalitetnih grla stoke dobilo
je 168 vlasnika poljoprivrednih gazdinstava. 

- Interesantno je da je dr`ava, izme|u osta-
log, nakon tri godine pauze, a u skladu sa va-
`e}om uredbom, ponovo aktivirala konkurs
za podsticajna sredstva vlasnicima poljopri-
vrednih gazdinstava za ulaganje u seoski turi-
zam. Na javni poziv resornog Ministarstva sti-

glo je 140 prijava, od kojih je sedam sa podru~-
ja novovaro{ke op{tine - ka`e \oki} i isti~e da
je op{tina lokalnim podnosiocima zahteva za
novac iz republi~ke kase pomogla, kako u pri-
kupljanju i izradi potrebne projektne doku-
mentacije, tako i u obuci i promociji njihove
turisti~ke delatnosti. „Doma}ini koji se bave
seoskim turizmom -u~esnici ovog javnog po-
ziva su prihvatili na{e sugestije da zbog lak{e
pro|e najve}im delom konkuri{u za belu teh-
niku, ku}ne aparate, name{taj i dekoraciju, ka-
ko bi {to kvalitetnije opremili svoje objekte i
prilagodili ih potrebama i zahtevima gostiju“,
dodaje {efica LER-a. 

\oki} nagla{ava da Op{tina intenzivno ra-
di na podsticanju svih grana privrede i predu-
zetni{tva, ali da su posebne fokus grupe mla-
di poljoprivredni proizvo|a~i i ̀ ene. 

- Za razvoj ruralnih podru~ja je od su{tin-
skog zna~aja njihovo ekonomsko osna`iva-
nje. Jedna od {ansi je i novi konkurs resornog
Ministarstva za mlade poljoprivrednike, na
koji je sa ovog podru~ja podneto 30 zahteva.
Obzirom da su projekti reprezentativni, o~e-
kujemo odli~ne rezultate, koji bi trebalo da
budu poznati po~etkom februara - najavljuje
Marijana \oki}. R. Popovi}

Zabrinjavaju}e u Bijelom Polju
Bijelo Polje - Nedavna mjerenja kvaliteta vazduha u Bijelom Polju

pokazala su da razloga za zabrinutost ima, stoga nevladine organiza-
cije tra`e od lokalne uprave i Vlade Crne Gore da hitno preduzmu mje-
re kojima bi se zaga|enost, ako ne iskorijenila, onda bar smanjila. 

„Ono {to zabrinjava jeste da je vazduh u Bijelom Polju vi{e puta bio
zaga|eniji od tradicionalno zaga|enog vazduha u Pljevljima. U novem-
bru smo u Pljevljima imali 11 dana prekora~enja PM 10 ~estica, a ~ak
23 dana u Bijelom Polju. Ta situacija se ponavlja i mislim da je na{a du-
`nost da prije svega informi{emo i gra|ane o tom problemu, kako bi
oni na neki na~in poku{ali i sami sebe da za{tite“, rekao je Izvr{ni di-
rektor NVO Breznica Milorad Mitrovi} za Radio Bijelo Polje.

Podsticaj razvoju ov~arstva 
- Vlada Republike Srbije, uz posredovanje Op{tine Nova Varo{, ovda-

{njoj Zemljoradni~koj zadruzi „Beloglavi sup“ dodelila je 7.487.000 di-
nara za nabavku 412 grla umati~ene ovce, prose~ne te`ine 40 kilogra-
ma, a starosti od sedam do 18 meseci. Ova donacija je zna~ajan podsti-
caj ov~arstvu u zlatarskom kraju i dobar primer kako se kroz zadrugar-
stvo mo`e do}i do novca iz republi~ke kase odnosno donatora - isti~e dr
Branko Bjeli}. Bespovratna sredstva su, ina~e, dodeljena putem kon-
kursa koji je raspisao Kabinet ministra bez portfelja zadu`enog za regi-
onalni razvoj i koordinaciju rada javnih preduze}a. 

Do {kole u Brodarevu treba sti}i preko zale|enih poto~i}a

Put asfaltiran, problem nije re{en

Nevolja kulminira zimi: Lednik
ispred O[ ‘’Svetozar Markovi}’

Magla iznad Priboja 
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Op{tina Nova Varo{ motivi{e vlasnike poljoprivrednih gazdinstava 

Pomo} mladim i ̀ enama
Za opstanak sela klju~no
ekonomsko osna`ivanje:

Marijana \oki}, pomo}nica
predsednika op{tine

Promocija zbirke 
[abana [arenkapi}a

Najvi{e 
sredstava, 

oko 5,5 miliona 
dinara, utro{eno 

na subvencije 
poljoprivrednim
proizvo|a~ima

Mere daju 
dobre rezultate :
Branko Bjeli}
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Zna~ajna ulaganja u novovaro{ko zdravstvo u 2019. godini 

Za opremu oko 16 miliona dinara

Nova Varo{ -  Ministarstvo zdravlja,
lokalna samouprava i donatori su to-
kom pro{le godine u novovaro{ko
zdravstvo ulo`ili skoro 16.000.000 di-
nara. Re~ je uglavnom o nabavci  savre-
mene medicinske opreme zahvaljuju}i
kojoj je unapre|en rad svih slu`bi u
Domu zdravlja i na znatno vi{i nivo po-
dignut kvalitet zdravstvene  za{tite sta-
novni{ta zlatarskog kraja - isti~e direk-
tor ovda{njeg Doma zdravlja dr Bran-
ko Popovi}, koji je za Sand`ak Danas
sumirao rezultate rada u 2019. i najavio
brojne aktivnosti i u ovoj godini. 

Popovi} nagla{ava da su dr`ava i
op{tina podjednako prepoznali va-
`nost unapre|enja rada u lokalnoj
zdravstvenoj ustanovi naro~ito  u seg-
mentu zanavljanja medicinske apara-
ture i vozila. „U poslednjih godinu i po
dana posebno smo intenzivirali proces
opremanja slu`be za zdravstvenu za-
{titu ̀ ena. Investicioni ciklus u moder-
nizaciju ginekologije zaokru`ili smo
krajem decembra kada je nabavljen di-
gitalni video-kolposkop , vredan oko

720.000 dinara. Ovaj aparat je, izme|u
ostalog, veoma va`an u prevenciji od-
nosno ranom otkivanju i dijagnosti-
ci malignih oboljenja kod pripad-
nica ne`nijeg pola“, ka`e dr Popo-
vi} i dodaje da su u okviru ove po-
slednje „tran{e“ pomo}i Domu
zdravlja kupljene i dve turbine sa
led reflektorima za stomatolo{ku
slu`bu, koja je lane, zahvaljuju}i
sredstvima resornog Ministarstva
tako|e kompletno opremljena.

Nova aparatura stigla je pred Novu
godinu i u slu`bu za zdravstvenu za{ti-
tu dece i omladine. Pedijatrija je tako
dobila savremene  digitalne vage za be-
be sa du`inomerom, kao i nekoliko
aparata za merenje krvnog pritiska. Za
potrebe slu`be za fizikalnu medicinu
nabavljena je dodatna aparatura za ul-
trazvu~nu terapiju, u hitnu pomo} sti-
gla su za potrebe pacijenata nova inva-
lidna kolica i mobilni  terapijski stalak,
dok su bolni~ka odeljenja zanovljena
sa novim hodalicama, mera~ima priti-
ska, natkasnama... 

- Ova poslednja u nizu donacija
vredna je oko 1,2 miliona dinara, a
sredstva su izdvojena iz op{tinskog bu-
d`eta. Lokalna samouprava je, ina~e,
tokom pro{le godine u novovaro{ko
zdravstvo investirala oko pet miliona
dinara - dodaje dr Popovi}. On isti~e
da su rad lokalne zdravstvene ustano-
ve podr`ali i drugi darodavci i dru{tve-
no odgovorne kompanije. „Posebnu

zahvalnost dugujemo prijepolj-
skom „ES komercu“ i vlasnicima

Esadu i Senadu Jusovi}u koji su za po-
trebe bolni~kog odeljenja obezbedili 15
najsavremenijih elektro-digitalnih kre-
veta. Donacija je vredna preko 40.000
evra. Zahvalni smo i beogradskoj fon-
daciji „Nikola Spasi}“ koja je donirala
deo opreme za fizijatriju, kao i huma-
nitarnoj organizaciji „Stara Ra{ka“ ko-
ja nam je poklonila dva LCD televizo-
ra“, ka`e direktor novovaro{kog Doma
zdravlja. 

Ina~e, osim ulaganja u medicinsku
aparaturu, Ministarstvo zdravlja i Op-
{tina Nova Varo{ su u pro{loj godini
obezbedili i oko 4.000.000 dinara za

nabavku dva nova vozila (putni~ki au-
tomobil marke „Daster“ i specijalizo-
vani auto sa sedam sedi{ta za prevoz
pacijenata na dijalizu. Vozni park Do-
ma zdravlja je za poslednjih sedam go-
dina upotpunjen sa desetak novih vo-
zila i jedan je od najopremljenih u
okru`enju. 

- Investirano je i u izgradnju novih
parking mesta i redovno odr`avanje
objekata, a do kraja ove godine o~eku-
jemo da }e dr`ava finansijski podr`ati
projekat kompletne zamene krovne
konstrukcije, koja ko{ta oko
20.000.000 dinara - nagla{ava dr Bran-
ko Popovi}. 

R. Popovi} 

Pljevlja - Prema podacima Monsta-
ta, statisti~ke agencije Crne Gore, za
11 mjeseci pro{le godine, od 1. janua-
ra do 30. novembra, iz Pljevalja su se
odselila 304 gra|anina, a doselilo  sve-
ga 81. U pomenutom periodu broj
preminulih bio je za 182 ve}i od broja
ro|enih. Ro|eno je 170 beba, a premi-
nule su 352 osobe.

Mre`e nevladinih organizacija sje-
vera upozorava da }e ta razlika biti ve-
}a u ovoj godini. Kako pi{e dnevnik
Dan, iz pomenute organizacije isti~u
da je glavni problem {to se uve}ava

broj oboljelih lica od naj-
te`ih bolesti, kao i to
{to se smanjuje broj
n o v o r o | e n ~ a d i .
„Mladi odlaze iz Plje-
valja i to niko ne mo-
`e da sakrije. Niko ni-
{ta ne preduzima ni da
situaciju popravi. Samim
tim imamo situaciju da se u
2018. godini rodilo 210 mali{ana, a u
pro{loj 192 bebe. Takav pad prira{ta-
ja gasi jednu sredinu, posebno ako se
zna da se od 1981. do 1991. godine u
Pljevljima ra|alo po hiljadu beba na
godi{njem nivou“,  navode iz Mre`e
NVO sjevera. Podgori~ki dnevnik
upozorava da prira{taj u Pljevljima
pada  od 1971. godine. Prema popi-
snim podacima, 1971. godine broj sta-
novnika u pljevaljskoj op{tini kretao
se oko 45 hiljada stanovnika. Sada je
broj stanovnika u pljevaljskoj op{tini,
prema podacima Monstata, pao na

brojke iz popisa iz 1921. godine. Tako
je te godine u tada{njem pljevaljskom
srezu ̀ ivjelo gotovo 27 hiljada stanov-

nika. Pretpostavlja se da broj ni sada
nije ve}i. Na poslednjem popisu 2011.
godine u pljevaljskoj op{tini `ivjela je

gotovo 31 hiljada stanovnika, a na po-
pisu 2003. godine bilo je oko 37 hilja-
da stanovnika. C. D. 

Prema podacima crnogorskog statisti~kog zavoda

Pljevlja polako odumiru

Investicioni ciklus 
zaokru`en krajem 

decembra kada su novu
aparaturu, vrednu oko

1.200.000 dinara, dobile
slu`be ginekologije, 

stomatologije, pedijatrije,
hitne pomo}i, bolni~kog

odeljenja...

Mali prira{taj
- Za 18 dana ove godine u plje-

valjskom porodili{tu ro|eno je se-
dam beba - ka`u u Op{toj bolnici uz
poja{njenje da je to izuzetno mali
prira{taj.

Od 1. januara 
do 30. 

novembra ro|eno
je 170 beba, a 
preminule su 

352 osobe

Pljevlja

Kompletno modernizovana slu`ba
ginekologije: Novi video-kolposkop

Jedan od najbolje opremljenih domova
zdravlja u Zlatiborskom okrugu: Dr Branko
Popovi}, direktor DZ u Novoj Varo{i 



Konkurencija nikad ve}a, izbor ne mo-
`e biti lak{i. Nelogi~no, samo za one
koji ne poznaju novopazarsku sport-
sku scenu i doprinos koji su joj dali
igra~i iz drugih gradova. Nemanja Kr-
sti}, Marko Radonji} i Sead Had`ifej-
zovi} stigli su do zavr{nog turnira
osmorice najboljih u Kupu Radivoja
Kora}a, kroz KLS do Superlige Srbije i
ABA2 lige, a Armin Kaltak i Zlatko Ra-
ki} do tre}eg mesta u regularnom delu
sezone i petog u plej - ofu, Kaltak je i
dvostruki najbolji strelac najja~e lige.
Sve to nije nikome od njih bilo dovolj-
no da stane ispred Milana Mutavd`i}a
(28), futsal majstora i najboljeg sporti-
ste Novog Pazara, po na{em izboru, od
igra~a sa strane za 2019. godinu.

Momak iz Ra{ke je ~etiri sezone uz
kapitena Eldina Red`ovi}a karika koja
futsal tim ~ini velikim. Iz Novog Pazara
ugrabio je dres reprezentacije, {to nije ta-
ko ~esta pojava. S klubom nikad na sa-
mom vrhu, 2017. i 2018. godine izgublje-
na su dva finala Kupa Srbije, prvo u Po-
`arevcu 3:0, drugo u Obrenovcu 6:3, oba
puta od internacionalne postave Eko-
nomca. Ove sezone malo je nedostajalo
da Kragujev~anima Brazilci i ostali stran-
ci ne budu ni od kakve koristi. 

Kup duel dva tima odigran je ve} u
polufinalu, Ekonomac je oti{ao u finale
i do trofeja pobediv{i nikad te`e u Pen-
diku (4:3). Pre toga, na putu do prvog
finala plej - ofa i borbe za titulu prvaka
Srbije, Novi Pazar je u ~etvrtfinalu pro-
{ao kroz pakao Vinter sporta u Pendi-
ku. U prvom od dva me~a Ni{lije su u
31. minutu imale prednost 4:2. Milan
Mutavd`i} se probudio tek na dva  mi-
nuta pre kraja utakmice, u 38. je izjed-
na~io (4:4), a onda na 11 sekundi pre is-
teka 40. minuta dva puta pogodio u
momentima kada su gosti pre{li na
igru bez golmana, za kona~nih 6:4. U
polufinalu na gostovanju iskusna Nova
Pazova poni`ena je sa verovali ili ne 5:0. 

U revan{u, Pendik do 40 minuta ni-
je video gol, a onda u deset dodatnih
~ak pet. Onaj za 3:1 bio je Mutavd`i}ev.
Pobedom 4:1 Novi Pazar je prvi put u
svojoj istoriji stigao do bitke za tron. Pr-
vak Srbije trebalo je da se dobije posle
dve, eventualno tri utakmice. Zvani~-
no, Ekonomac je 11. trofej {ampiona
proslavio posle pobede u majstorici
igranoj u Kragujevcu (8:2). Prvi duel
kao doma}ini studenti su re{ili u svoju
korist (3:0), drugi u Pendiku i pored

vo|stva Ekonomca od 2:0 zavr{io je ve-
likim trijumfom Novog Pazara (5:3).
Milan Mutavd`i} postigao je izjedna~u-
ju}i gol za 3:3 u 33. minutu iz kaznenog
udarca sa {est metara. Na`alost,  tog da-
na odigrane su ,,dve utakmice“. Sudije
Neboj{a Pani} i Vladan Radulovi} iz
Beograda „~astili „ su ̀ utim kartonima
trojicu najboljih igra~a doma}eg tima
(kapitena Red`ovi}a, Mutavd`i}a i
Aleksi}a) plus Kari{ika. Svima su to bi-
li kartoni koji su ih automatski izbacili
iz majstorice. Slu~ajnost? Dokaza ne-
ma, a ko jo{ veruje u slu~ajnost?

- Sve {to je vezano za hod Pazara
kroz plej - of  se ne zaboravlja. Da za-
boravim da smo u utakmici u kojoj se
odlu~uje o tituli igrali sa drugim ti-
mom, to tek ne mogu. Bili smo tako
blizu - i posle sedam meseci Mutavd`i}
`ali {to je onemogu}en da se pojavi u
jednoj tako zna~ajnoj utakmici. Kao
igra~ Novog Pazara prve reprezentativ-
ne utakmice nakupio je u prijateljskim
odmeravanjima sa Portugalom i Azer-
bejd`anom. Pro{le godine u oktobru, u
Francuskoj, postao je va`an deo ekipe
koja je u prvoj rundi kvalifikacija za
odlazak na Svetsko prvenstvo u Litva-
niji, septembra slede}e godine, osvoji-
la prvo mesto u grupi ispred Francu-
ske, [vajcarske i Belgije. Tri pobede do-
vele su Srbiju u zavr{nu rundu kvalifi-

kacija u kojoj }e od 1. do 4. februara bi-
ti doma}in u ni{kom ^airu. Selektor
Goran Ivan~i} je 21. novembra pro{le
godine poslao pozive igra~ima na koje
je ra~unao za dve prijateljske utakmi-
ce u decembru sa Poljskom u gostima,
to su i igra~i koji su ve} bili vi|eni za
kvalifikacioni turnir u Ni{u protiv pr-
vog favorita [panije, odli~ne Ukrajine

i starog znanca Francuske. Na`alost,
Milan Mutavd`i} je zbog obaveza na
radnom mestu odbio poziv. To je Srbi-
ja, od ne~ega mora da se ̀ ivi, od futsa-
la to nije mogu}e.

- Ne mogu da pre`alim. Odluka je bi-
la te{ka, ali i jedina mogu}a. Nisam imao
izbor, moram da razmi{ljam o porodici.
Odsustvo bi bilo dugo, a to sebi ne bih

smeo da dozvolim, ipak je porodica iz-
nad svega. Nadam se, po onome {to sam
~uo od selektora Ivan~i}a, da ovim sebi
nisam zatvorio vrata reprezentacije. Gru-
pa je te{ka, navija}u i ~ekati da iznenadi-
mo. Svetsko prvenstvo je san za svakog
igra~a. Ako odemo, mo`da moja situaci-
ja bude druga~ija, mo`da me i bude ta-
mo... Bilo bi lepo, ka`e Mutavd ì}. 

U pro{lom prvenstvu Milan Mu-
tavd`i} se na iznena|enje mnogih na-
{ao i na vrhu klupske liste strelaca. Po-
stigao je 29 golova (21 u regularnom i
osam u plej-ofu), najvi{e od svih igra-
~a. Iza njega su ostali Dejan Jovanovi}
i Ninoslav Aleksi} sa 20, kao i Eldin
Red`ovi} sa 19 golova. Od nekoga ko
je nominalno zadnji vezni, iako je u
futsalu nemogu}e vezivati igra~e za
pozicije kao u velikom fudbalu, takvu
ve{tinu pri realizaciji retko ko je mo-
gao da o~ekuje „Iskreno i jeste neo~e-
kivano za nekog kome je defanziva
glavna orijentacija. Ali, kao {to vidite
sve je mogu}e kad je ekipa prava“,
hvali svoje klupske drugove i zahvalju-
je im za svoj golgeterski u~inak, Mu-
tavd`i}. Pre Mutavd`i}a za najbolje
,,strance“ novopazarskog sporta pro-
gla{eni su odbojka{ Marko Radosa-
vljevi} i rukometa{ Armin Kaltak. 
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SPORT

Prvoslav Le{evi}

Milan Mutavd`i}, najbolji sportista ro|en van Novog Pazara  u 2019. godini

Nigde ne idem iz Pazara

Zbog obaveza na radnom mestu odbio poziv
selektora: Mutavd`i} u reprezentativnom dresu

Na vrhu klupske liste strelaca: Milan Mutavd`i}

SPORTSKE VESTI

Tarik Brun~evi} 
briljirao

Novi Pazar -U 16. kolu KLS ko{arka{i
Novog Pazara pobedili su u Pendiku Vr{ac
88:78 (13:25, 26:20, 25:17, 24:16). Briljirao je
Tarik Brun~evi} sa 25 poena i indeksom
korisnosti 33, dok je Altin Islamovi} postigao
16 poena uz 11 skokova, kod gostiju odsko~io
je Gru{anovi} sa 25 poena.

Iznena|uju}a
pobeda odbojka{a

Novi Pazar - Veliko iznena|enje priredili
su odbojka{i Novog Pazara u 14. kolu Superlige
pobediv{i Radni~ki u Kragujevcu 3:2 (22:25,

25:18, 18:25, 25:23, 15:12. Alen Didovi}
nakupio je 26 poena, a u pora`enom timu Jeki}
~ak 36. 

Doma}in Lige
budu}ih {ampiona

Novi Pazar - Novi Pazar je sedmi put
uzastopno me|u doma}inima fudbalske Lige
budu}ih {ampiona, a utakmice {est razli~itih
generacija odigravaju se u balonu Sport kluba
99. „I ove godine tu su ekipe iz Novog Pazara,
Sjenice, Tutina, Ra{ke, Baljevca, ali i sa Kosova.
Najstarije godi{te je 2007, a najmla|a je
generacija 2012“, rekao je Esad Pramenkovi} iz
novopazarskog Sport kluba 99. Pobednici
regionalnih takmi~enja igra}e od 22. do 24.
maja na finalnom turniru na Zlatiboru.

Na drugom
mestu

Na polovini aktuelnog prvenstva
Novi Pazar (21) je drugi sa {est bodo-
va manje od debitanta Crvene zve-
zde (27). Mutavd`i}eva igra i ovoga
puta bila je na najvi{em nivou, golo-
va je bilo manje, ali ih je bilo. Tre}i je
strelac tima sa pet golova, pet ma-
nje od Aleksi}a i ~etiri od Dejana Jo-
vanovi}a. Ono {to ga izdvaja od ve}i-
ne igra~a koji su do{li u klub je nje-
gov pogled na budu}nost. Kao i pro-
{le godine i ove vezuje je samo za je-
dan klub. „Nemam nameru da odla-
zim u drugi klub. Ostajem u Novom
Pazaru“, poru~uje Mutavd`i}, koji je
igrom i ovakvim odnosom odavno
„kupio“ sve u klubu.
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Prijepolje - Opremanje operacione sale u poro-
dili{tu prijepoljske Bolnice obezbe|eno je donaci-
jom ambasade Japana od 56.000 evra. [ta to zna~i
za porodilje i zdravstvenu ekipu ilustrovala je {e-
fica porodili{ta dr Mila Od`a.

- Za nekoga ko je skoro ceo radni vek proveo u
porodili{tu, ovo je kao da smo oti{li u svemir. Mi
smo do sada  majke nosili na tre}i sprat i donosili ih
sa bebama, niz i uz stepenice, bez lifta, kroz hodni-
ke. Sada se porodilje i bebe nalaze, bukvalno,  na
dva koraka od operacione sale do sobe, kazala je dr
Od`a. Istakla je i niz koristi koje su majke, bebe i hi-
rur{ka ekipa dobili novom operacionom salom i to

nakon 60 godina postojanja porodili{ta u prijepolj-
skoj Bolnici jer je sala opremljena novim, najsavre-
menijim aparatima koji }e godinama  biti u slu`bi
bezbednog poro|aja. Direktor Bolnice dr Zoran
Drobnjak je, uz veliku zahvalnost donatoru, amba-
sadi Japana, naglasio i da su se u nabavku dodatne
opreme i pripremanja prostorije za operacioni blok
postarali i brojni prijepoljski donatori.

Gotovo u isto vreme i prijepoljski Dom zdravlja
je dobio jo{ jedno sanitetsko vozilo. Ono je obez-
be|eno bud`etskim sredstvima i kako je naglasio
predsednik op{tine Dragoljub Zindovi}, izdvoje-
no je pet miliona dinara {to je nastavak  opredelje-

nja lokalnog rukovodstva zapo~etog pre nekoliko
godina, da se zna~ajnije doprinese pobolj{anju
uslova u zdravstvenim ustanovama u Prijepolju i
unaprede zdravstvene usluge. Vr{ilac du`nosti di-
rektora  dr Sead Porovi} je istakao da je svako vo-
zilo saniteta veoma bitno jer je namenjeno pre sve-
ga Hitnoj medicini. Vozni park prijepoljskog Do-
ma zdravlja izuzetno je unapre|en u odnosu na
period od pre jedne decenije. Trenutno ima 21 vo-
zilo, od kojih je 11 sanitetskih. Zahvaljuju}i sred-
stvima iz op{tinskog bud`eta nabavljeno je sedam
vozila za kratko vreme, a ~etiri su sanitetska.   

I. H. D. 

Vredne donacije za zdravstvene ustanove u Prijepolju 

Poma`e op{tina, ali i Japanci
„Kao da smo oti{li u svemir“: Za opremanje

porodili{ta Japanci dali 56.000 evra
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Ro`aje - Predsjednik Med`lisa
Islamske zajednice u Ro`ajama Ernad
ef. Ramovi} i glavni imam Rejhan ef.
Hot sa odbornicima ro`ajskog odbora
Islamske zajednice ~estitali su nedav-
no Rahmanu Husovi}u preuzimanje
funkcije predsjednika op{tine. Kako
saop{tava portal ro`ajske op{tine, u to-
ku susreta razgovarano je o budu}oj
saradnji izme|u lokalne samouprave i
Islamske zajednice na projektima od
zna~aja kako za pripadnike islamske
vjere tako i za sve gra|ane.

Husovi} je pohvalio aktivnosti koje
Islamska zajednica sprovodi na lokal-
nom nivou u cilju postizanja op{teg
dobra isti~u}i pritom ~injenicu da su
vjerske zajednice va`an segment dru-
{tva. Rahman Husovi} je nedavno odr-
`ao radni sastanak i sa rukovodiocima
sektora lokalne samouprave i direkto-
rima preduze}a i ustanova ~iji je osni-

va~ op{tina kojem su prisustvovali
predsjednik lokalnog parlamenta Al-
mir Avdi} sa saradnicima i glavna ad-
ministratorka Irma Selmanovi}. U to-
ku prvog radnog susreta u ovoj godini
analiziran je rad organa lokalne samo-
uprave te utvr|eni na~ini koji vode do-
stizanju maksimalne efikasnosti u
obavljanju radnih zadataka.

Husovi} je istakao va`nost ostvare-
nja visokog stepena unutra{nje koor-
dinacije napominju}i pritom da isto-
vremeno treba te`iti ja~anju saradnje
sa gra|anima i ve}oj otvorenosti za nji-
hove zahtjeve. Op{tina }e pripremati
razvojne projekte iz brojnih oblasti ko-
ji }e biti ponu|eni potencijalnim do-
ma}im i stranim investitorima. Naja-
vljena je i priprema Nacrta Strate{kog
plana razvoja op{tine za narednih pet
godina koji }e posebno tretirati oblast
turizma za ~iji se razvoj, kako je re~e-

no, upodobljavaju uslovi. Kako bi brzo
i kvalitetno odgovorili na radne izazo-
ve, zaposleni u lokalnoj administraciji
moraju dalje razvijati ste~ena znanja i
vje{tine kroz podizanje stepena infor-
mati~ke pismenosti i poznavanja stra-
nih jezika uz paralelno sprovo|enje
procesa digitalizacije, zaklju~ili su pri-
sutni.

Husovi} je izabran za predsjednika
jednoglasno na sjednici Skup{tine op-
{tine Ro`aje pred kraj 2019. godine.
Funkcioner je Bo{nja~ke stranke koja
u Ro`ajama ima apsolutnu ve}inu i na
funkciji predsjednika naslijedio je Eju-
pa Nurkovi}a. Op{tina Ro`aje se godi-
nama suo~ava sa ozbiljnim problemi-
ma. Dug op{tine je oko 14 miliona
evra, u op{tinskim slu`bama i javnim
preduze}ima ~iji je osniva~ op{tina vi-
{ak zaposlenih iznosi oko 450. 

C. D. 

Novi predsjednik op{tine Ro`aje sreo se i sa predstavnicima Islamske zajednice

Husovi} za otvorenost u radu U Pljevljima 
napla}eno 
skoro 40 miliona
poreza

Pljevlja - Prema podacima Pore-
ske uprave Crne Gore, tokom pro-
{le godine je sa teritorije pljevaljske
op{tine po osnovu poreza napla}e-
no 39, 78 miliona evra. Najvi{e
novca Poreskoj upravi uplatio je
Rudnik uglja, koji je i najredovniji
u pla}anju sopstvenih poreskih
obaveza. Prema podacima Poreske
uprave najve}i du`nik je „Vektra
Jaki}“, a potom pljevaljska op{tin-
ska uprava i lokalna preduze}a. Iz
Poreske uprave su poru~ili da Op-
{tina Pljevlja i lokalna preduze}a
najvi{e duguju po osnovu poreza i
doprinosa. S. D. 




